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DIARI 

El vice-president defensà ponència sobre la projecció europea 

Guerra, per una Europa 
independent dels blocs i en pau 

Serra diu que 
no ha pagat 
onze milions 
per decorar 
el despatx 
M A D R I D . - Ei ministre de 
Defensa, Narcís Serra, fia 
contestat una pregunta del 
Grup Popular, puntualitzant 
que no ha gastat onze milions 
de pessetes per pagar un pro
fessional que li decorés el seu 
nou despatxi En el text remès 
pel Govern, es clarifica que 
les obres d'adaptació del nou 
ministeri de Defensa, corres
ponen a un projecte redactat i 
dirigit pels enginyers de la 
construcció I l 'electricitat de 
l'Exèrcit,«que ha estat asses
sorat per dos arquitectes en 
alguns sectors puntuals, en
tre els quals s'inclouen la zo
na del despatx del ministre, el 
pati, la reixa, el vestíbul i l'es
cala principal. Els arquitectes 
esmentats cobren els honora
ris oficials corresponents al 
seu treball». 

Una amenaça 
de bomba fa 
tornar un 
avió al Prat 
BARCELONA.- L'avió de la 
companyia TWA que fa el vol 
Barcelona-Lisboa-Nova York, 
hagué de tornar al Prat del 
L lobregat, a dos quarts 
d'una, després de vint minuts 
de vol , car el pilot havia rebut 
una trucada en la qual 
s'anunciava que hi havia 
col·locada una bomba a l'in
terior de l'aparell. 

MADRID.— El vice-president del Govern, Alfonso Guer
ra, va advocar ahir per l 'enfortiment del paper d'Europa 
al món, independent dels blocs i solidària amb els països 
més necessitats, en la ponència que va defensar sobre 
la projecció exterior europea en el XIV congrés de la 
Unió de partits socialistes europeus de la CEE, que Feli-
pe Gonzàlez clausurà ahir. Guerra agraí finalment la 
Gol.laboració dels socialistes europeus per a la integra
ció d'Espanya i Portugal. 

«Europa —va dir— té unes 
possibilitats il·limitades per recu
perar el paper que va tenir en un 
altre temps. Tot depèn de la se
va capacitat per superar divi
sions internes, provincianismes 
absurds i rigideses institucio
nals». 

Alfonso Guerra assenyalà que 
La CEE ampliada «engloba impor
tants elements potencials ja que 
es tractarà d'una comunitat de 
3 2 0 milions d'habitants, supe
rior ja a les dues grans potèn
cies, amb el que això suposa de 
possibilitat de futur quant a re
cursos humans». «Els socialistes 
d'Europa no podem permetre 
que s'estanqui en la inoperància 
i la vacuïtat el que ha estat una 
insuficient percepció de la im
portància que han de tenir les re
lacions exteriors en una Europa 
oberta al món», va dir Guerra. 
' Pel número dos del PSOE, 

aquesta Europa oberta a l'exte
rior ha d'erigir-se sobre úns pi
lars sòlids que li permetin desple
gar el seu paper principal: el 
d'actuar com a factor de canvi i 
transformació. 

«La comunitat ha de mirar al 
futur i projectar una acció cap a 
l'exterior, perquè una comunitat 

Congrés dels diputats 

La llei electoral, 
aprovada en comissió 

MADRID.— La com iss ió 
constitucional del Congrés 
dictaminà ahir la futura llei 
electoral que regularà les prò-
xiryes eleccions generals, lo
cals i autonòmiques. En els 
seus punts fonamentals ha 
estat consensuada per tots 
els grups que componen la 
Cambra. 

Després del parèntesi de 
Setmana Santa, la comissió 
constitucional reprengué el 
debat del projecte de llei elec
toral, en el qual s'aprovaren 
els darrers 73-art ic les amb 
p o q u e s m o d i f i c a c i o n s . 
Aquest projecte s'inclourà 
molt probablement en el ple 
del Congrés de la pròxima 
setmana I es preveu que se li 
dongui definit ivament llum 
verda al mes de juny. 

En la reunió d'ahir el grup 
socialista es comprometé a 
estudiar abans del pròxim ple 
una esmena de consens amb 
el grup Popular pel que fa a la 
confecció del cens. En aquest 
sentit, el portaveu de la for
mació conservadora. Miguel 
Herrero de Minón, proposà 
que s'Lnclogués obligatòria
ment el Carnet d' identitat 
juntament amb les altres da
des d'identif icació del votant. 
Per part del grup socialista, 
Eduardo Martín Toval es 
mostrà favorable que figuri el 
carnet en el cens, però amb 
garanties que un simple error 

en la reproducció d'aquesta 
dada no impedeixi l'exercici 
del vot. 

D'altra banda, s'aprovà 
una esmena socialista per la 
qual es fa obligatori que les 
signatures per la presentació 
de candidatures en les elec
cions municipals estiguin au-
tentificades pel notari o pel 
secretari de la corporació mu
nicipal cor responent . En 
aquest mate ix ca r t i pàs , 
s'augmenta el mínim de fir
mes necessàries per poder 
presentar una candidatura, 
que en el cas dels comicis lo
cals passa de 5 . 0 0 0 a 
8 .000 . 

La majoria socialista s'opo
sà a les esmenes del comu
nista Santiago Carrillo i del di
putat d'Esquerra Republicana 
de Catalunya, Francesc Vi
cens, que pretenien elevar a 
quatre-cents els escons del 
Congrés dels diputats per tal 
que es produís «una relació 
de major proporcionalitat en 
la representació parlamentà
ria de les diverses zones geo
gràfiques». Els dos represen
tants del poble defensaren, 
així mateix, la substitució de 
la regla d'Hont que ha regit 
en l'actual etapa democràtica 
l'assignació d'escons als par
t i ts, per la que s'anomena 
t è c n i c a m e n t de « r e s t a 
major». 

integrada i socialment més justa 
pot i ha de transmetre un missat
ge de llibertat», va afirmar Guer
ra davant els gairebé dos-cents 
socialistes europeus en un hotel 
de Madrid. També va fer una cri
da a la superació del món bipo
lar, ple d'inseguretat, tensions, 
injustícies i desequilibris, l'estat 
actual del qual «no pot complau
re els socialistes». 

EUROPA HA 
D'INTERCEDIR PER LA 
PAU 

Davant aquesta política de 
confrontació entre els blocs, va 
dir Guerra, «els sociales euro
peus hem de lluitar per la disten
sió, especialment en la seva es
cala europeci». I continuà dient 
que en aquest món bipolar els 
socialistes han d'impulsar la pau 
com a tasca prioritària. En opinió 
de Guerra, haurien d'establir-re 
mecanismes que permetin que 
en les converses de desarma
ment de Ginebra es faci sentir 
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Felipe-Gonzàlez clausurà el XIV congrés de socialistes europeus celebrat a 
Madrid 

més la veu d'Europa, «destinatà
ria primera de qualsevol mesura 
que pugui adoptar-se com a re
sultat de les converses». 

Per Guerra la distensió ha de 
tenir un contingut molt concret 
derivat de l'aprofundiment de 
l'esperit de Hèlsinki. 

En un altre moment de la seva 
intervenció el vice-president afir
mà que l'ideal lògic a què s'hau
ria d'aspirar és que «Europa parli 
algun dia amb una sola veu, una 
veu de distensió i de pau», i pre
cisà que no «per utòpic s'ha de 

renunciar a aquest objectiu». 
Va advocar també per una 

Europa oberta al món exterior 
que ens porti a superar tant ca
ducs xovinismes i nacionalismes 
estèrils com els seus possibles 
substitus. Va fer referència als 
països que pateixen més grans 
nivells de depressió, parlà de Ni
caragua, denuncià enèrgicament 
les dictadures encara existents 
en el continent americà i es faci
lità pel retorn a la democràcia de 
nacions com Argentina, Uruguai 
i Brasil. 

A cada cap de comarca hi haurà un fons documental 

La llei d'arxius ja té la llum 
verda del Parlament 

BARCELONA (Del nostre corres
ponsal Paco Rueda).— Tot coin
cidint amb el cinquè aniversari 
de la Constitució del Parlament 
de Catalunya en aquesta nova 
època després de la dictadura 
franquista, la cambra legislativa 
catalana va aprovar ahir la llei 
d'arxius de la Generalitat. La 
presentació del projecte va anar 
a càrrec del conseller de Cultura, 
Joan Rigol. Aquesta llei va ser 
aprovada per unanimitat de tots 
els diputats, si bé socialistes i 
comunistes varen expressar al
gunes crítiques en aspectes con
crets mitjançant un seguit d'es
menes, la major part de les quals 
no va ser acceptada. 

En la presentació del projecte, 
el conseller Rigol destacà la im
portància de la gestió, concerta
ció, recuperació, ordenació i di
fusió «de l'imponent tresor de la 
documentació traduïda a totes 
les èpoques». Segons el conse
ller de Cultura, aquesta llei per
metrà la cobertura arxivística to
tal de Catalunya. 

En el text legal es contempla la 
creació d'un gran arxiu nacional 
de Catalunya, situat a Barcelo
na, i una xarxa bàsica que estarà 
constituïda amb arxius a les lo
calitats caps de comarca. A més 
a més, es preveu d'instal.lar al
tres arxius a localitats concretes 
que disposin d'una tradició i d'un 
fons documental propi. A les 
previsions del departament de 
Cultura de la Generalitat, es diu 
que a finals de l'any 88 el pla 
d'arxius comarcals estarà ja a 
ple funcionament amb la cons
trucció dels centres que resten. 

La llei d'arxius augura també 

l'accés als investigadors als ar
xius privats. Es contempla d'al
tra banda l'elaboració d'un regla
ment que obligarà aquest tipus 
d'arxius a conservar la docu
mentació de què disposin, amb 
la possibilitat de multeu fins a un 
màxim de cinc milions de pesse
tes. 

D'altra banda, a la tarda, les 
diputades Marta Mata, pel PSC, i 
Eulàlia Vintró, pel PSUC van de
fensar sense èxit set mocions 
presentades a les que es dema
naven a la conselleria d'Informa
ció informació sobre diferents 

aspectes de l'estat actual de 
l'ensenyament públic a Catalu
nya. Totes les mocions van ser 
rebutjades per la minoria de CiU i 
ERC i tan sols s'acceptà un as
pecte reduït d'una d'elles, con
cretament la que demanava la 
conselleria d'Informació sobre el 
parc escolar català. 

També la Cambra va escollir 
els cinc membres que represen
taran el Parlament en els con
sells socials de les tres universi
tats catalanes. D'aquesta elec
ció, tan sols el PSUC es quedà 
sense cap representant. 

Terradellas demanà 
prioritat per a Caldes 

BARCELONA (P .R. ) . - El diputat 
socialista per Girona Daniel Ter
radellas presentarà en breu una 
moció davant el Parlament per 
tal que la Cambra aboni una re
solució anterior referida al circuit 
de velocitat de Catalunya que es 
podria fer en uns terrenys del 
terme municipal de Caldes de 
Malavella. Daniel Terradellas no 
es va quedar satisfet amb la res
posta que ahir li donà el conseller 
de Governació, Macià Alavedra, 
a una interpela.lació presentada 
pel diputat gironí recordant la 
«prioritat» que la Cambra legisla
t iva catalana donà al projecte de 
Caldes de Malavella com a futur 
emplaçament de l'esmentat cir
cuit. 

En la seva interpel·lació, Da
niel Terradellas, expressà la preo
cupació existent a Girona per un 

possible canvi d'ubicació del cir
cuit, remarcant la pèrdua que 
això significaria per les possibili
tats turístiques de tota la zona 
de la Costa Brava. Expressà 
també que el Reial Automòbil 
Club de Catalunya, entitat pro
motora del projecte, «té una pos
tura massa barcelonina». Dema
nà que el consell executiu no de
fugi la seva responsabilitat de 
cara a l'emplaçament final del 
circuit. Macià Alavedra, conse
ller de Governació, respongué 
tot recordant les tasques que la 
Generalitat ha dut a terme en 
aquest sentit, endegà la con
frontació entre Barcelona i Giro
na i reiterà que el RACC és l'enti
tat de la qual depèn la decisió f i 
nal i que aquesta s'espera que si
gui coneguda aviat. 
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